
                

Αθήνα, 20 Μαΐου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

ΠΡΟΣ: 1. Υπουργείο Εξωτερικών 

2. Υπουργείο Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 

3. Υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 

  

Θέμα: «Σφοδρή διαμαρτυρία Ελλήνων ομογενών του Μονάχου για τον κίνδυνο 

να κλείσει ο ‘ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ’, το μεγαλύτερο σχολικό συγκρότημα 

στον κόσμο (εκτός Ελλάδας)». 
 

Αρνητική εισήγηση σχετικά με την επέκταση του συμβολαίου μίσθωσης του κτιρίου 

όπου στεγάζεται το 4
ο
Δημοτικό και το Α' Γυμνάσιο του Μονάχου, το περίφημο 

σχολείο «Αριστοτέλης», φέρεται πως έκανε ο Έλληνας Γενικός Πρόξενος του 

Μονάχου, σύμφωνα πάντα με επώνυμες καταγγελίες γονέων και ενεργών μελών της 

Ελληνικής ομογένειας στη Βαυαρική επικράτεια, οι οποίοι διαμαρτύρονται, και 

δικαίως, εντόνως. 

Θα αναρωτηθεί κάποιος εύλογα, πώς ο εκάστοτε Πρόξενος μπορεί να χειρίζεται 

θέματα αρμοδιότητας του υπουργείου Παιδείας. Το δικαίωμα προκύπτει από την 

Κοινή Υπουργική Απόφαση Υπουργείου Παιδείας και Οικονομικών (Αρ. 

Φ400.11140041.1Β από 7.2.2003). Στο άρθρο επτά (7), αναφέρει ότι σε ό, τι αφορά 

σε σχολικά κτίρια και συμβόλαια μίσθωσης, αρμόδιος διεκπεραιωτής είναι ο 

Προϊστάμενος της Διπλωματικής Αρχής, ο οποίος εν προκειμένω, είναι ο Γενικός 

Πρόξενος του Μονάχου. Μέχρι σήμερα, κανείς δεν διανοήθηκε να εισηγηθεί 

αρνητικά για την επέκταση και παράταση του συμβολαίου μίσθωσης του εν λόγω 

σχολείου, το οποίο, ειρήσθω εν παρόδω, επιδοτείται πλήρως σε ποσοστό 90% από το 

Βαυαρικό δημόσιο, σε αντίθεση με όλα τα υπόλοιπα Ελληνικά σχολεία της 

Γερμανίας. Αντ΄ αυτού, η Προξενική Αρχή δεν τήρησε τις συμβατικές της 

υποχρεώσεις, καθώς δεν προσήλθε να υπογράψει την παράταση της μίσθωσης για 
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άλλα 5 έτη, την προβλεπόμενη ημερομηνία, ήτοι στο τέλος Ιουλίου του 2023. 

Απεναντίας μάλιστα, τους επόμενους μήνες, συνέχισε την ίδια απαράδεκτη τακτική 

παρά τις συνεχείς οχλήσεις του Συντονιστικού Γραφείου Εκπαίδευσης, του Συλλόγου 

Γονέων και Κηδεμόνων του «Αριστοτέλης» και την αγωνία εκατοντάδων γονέων και 

κηδεμόνων, ενός σχολείου, που είναι το μεγαλύτερο Ελληνόγλωσσο σχολείο του 

εξωτερικού, παγκοσμίως. 

Σύμφωνα με την  Ελληνική Σύνταξη της Deutsche Welle, μέχρι σήμερα, ο χρόνος 

«ροκανίζεται» σε ατέρμονες συζητήσεις, ανταλλαγές επιστολών, τηλεφωνημάτων και 

προτάσεων ανάμεσα στο Γερμανό εκμισθωτή - ιδιοκτήτη, ο οποίος αξιώνει μια 

ληστρική αύξηση του μισθώματος, έναν Έλληνα εντεταλμένο δικηγόρο Μονάχου, το 

Γενικό Πρόξενο και δύο ακόμα εκπροσώπους του υπουργείου Παιδείας. 

Ο Ελληνισμός του Μονάχου αγωνιά για την αβεβαιότητα εύρεσης οριστικής λύσης, 

εξοργίζεται για την έλλειψη ενημέρωσης και την απαξιωτική συμπεριφορά του 

Προξένου, όπως τουλάχιστον καταγγέλλουν οι γονείς, αλλά κυρίως, για τις ενέργειες 

που (δεν) έκανε, ως όφειλε, η Ελληνική Πολιτεία. "Είμαστε στο σκοτάδι, κυκλοφορούν 

φήμες, αλλά καμία δέσμευση επί της ουσίας τόσους μήνες τώρα για ένα σχολείο 

επιδοτούμενο από τους Γερμανούς" λέει χαρακτηριστικά η κα Ηρώ Κωστράκη, 

πρόεδρος του Συλλόγου Γονέων και Κηδεμόνων Μονάχου. 

Αξιοσημείωτη, αλλά και αρκετά παρήγορη για την επόμενη σχολική χρονιά, είναι 

πάντως η προ-εγγραφή άνω των 40 μαθητών στην Α΄ Δημοτικού στο "Αριστοτέλης", 

παρά την αβεβαιότητα που επικρατεί στο κτιριακό ζήτημα, γεγονός που αποτελεί 

αδιαμφισβήτητα έμπρακτη ψήφο εμπιστοσύνης των γονέων και κηδεμόνων στην 

απρόσκοπτη λειτουργία του συγκεκριμένου σχολείου, στο υπάρχον κτιριακό 

συγκρότημα. 

 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Σκοπεύετε να διερευνήσετε και να επανεξετάσετε τη σκοπιμότητα (ή/και τη 

νομιμότητα) της Κοινής Υπουργικής Απόφασης της Ελληνικής κυβέρνησης (Αρ. 

Φ400.11140041.1Β - 7.2.2003), η οποία υπογράφεται μόνο από τους υπουργούς 

Οικονομικών και Παιδείας και ουχί από τον αρμόδιο υπουργό Εξωτερικών;  

Εξ ονόματος τίνος υπουργείου και ποιάς κυβερνητικής αρμοδιότητας λοιπόν, 

https://www.dw.com/el/%CE%BC%CF%8C%CE%BD%CE%B1%CF%87%CE%BF/t-66290743


διαπραγματεύεται την επέκταση της μίσθωσης του σχολικού κτιρίου ο εκάστοτε 

Γενικός Πρόξενος του απόδημου Ελληνισμού; Μπορεί η απανταχού 

Ελληνόγλωσση παιδεία να εξαρτάται μόνο από την καλή (ή μη) πρόθεση, 

συντονισμό και αποτελεσματικότητα του εκάστοτε Γενικού Προξένου; 

2. Σε ποιες άμεσες ενέργειες θα προβείτε, ώστε να αποτρέψετε το (υπαρκτό πλέον) 

ενδεχόμενο να παραμείνουν «άστεγοι» από το νέο έτος (2025), οι 890 περίπου 

Έλληνες μαθητές και μαθήτριες που φοιτούν στα σχολεία του Μονάχου, 

λαμβάνοντας ασφαλώς υπόψη ότι βρίσκονται σε μια εξαιρετικά δύσκολη και 

ακριβή αγορά ακινήτων; 

3. Γιατί η προξενική αρχή δεν ανανέωνε εγκαίρως τη σύμβαση, όπως προβλέπετο 

ήδη από τον Ιούλιο του 2023, ώστε να αποφύγει την υπέρογκη αύξηση του 

μισθώματος του κτιρίου που αξιώνει έκτοτε ο εκμισθωτής;  

4. Σε περίπτωση που χρειαστεί να αποχωρήσει τελικά η σχολική μονάδα από το 

συγκεκριμένο χώρο, πώς είναι τόσο βέβαιο ότι θα βρεθεί έγκαιρα άλλο κτίριο που 

θα πληροί τις αυστηρές προδιαγραφές στέγασης του σχολείου, ειδικά όταν 

αναφερόμαστε σε μια πόλη, τα ενοίκια της οποίας, όπως καλά γνωρίζουν οι 

διπλωματικές αρχές και το Γενικό Προξενείο, είναι τα υψηλότερα στη Γερμανία; 

Στο απευκταίο αυτό σενάριο, τι θα γίνει με την επιδότηση κατά 90% που 

λαμβάνει σήμερα το σχολείο από τη Βαυαρικό κρατίδιο: Θα συνεχίσει να τη 

λαμβάνει; 

5. Αποκλείεται το γεγονός να πρόκειται για μια σκόπιμη ενέργεια εκ μέρους των 

Ελληνικών αρχών, προκειμένου να «αναγκαστεί» να σταματήσει η λειτουργία 

στο υπάρχον κτίριο και να συγχωνευτεί με άλλα σχολεία, όπως έγινε πέρυσι με το 

2
ο
Δημοτικό "Πυθαγόρας"; 

6. Αληθεύει πως στις προγραμματισμένες επισκέψεις του πολιτικού προσωπικού 

στη Γερμανία, με σκοπό την ενημέρωση αναφορικά με την επιστολική ψήφο, 

τόσο ο υφυπουργός Εξωτερικών αρμόδιος για τον Απόδημο Ελληνισμό, όσο και η 

υπουργός Εσωτερικών, απέφυγαν χαρακτηριστικά να παρευρεθούν και να 

συνομιλήσουν στους ομογενείς του Μονάχου, λόγω πρότερης ενημέρωσής τους 

για «κύμα» σφοδρών αντιδράσεων από σύσσωμο τον Ελληνισμό της 

πρωτεύουσας της Βαυαρίας; 



7. Σκοπεύει το υπουργείο Παιδείας να διεκδικήσει την αναγνώριση του Ελληνικού 

απολυτηρίου, ως ισότιμου και ισάξιου με το Γερμανικό «Abitur», όπως το έχει 

ήδη καταφέρει το αντίστοιχο Γαλλικό σχολείο του Μονάχου, για να μπορούν τα 

Ελληνόπουλα να φοιτούν εφεξής στο γερμανικό πανεπιστήμιο; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Αθανάσιος Χαλκιάς 

Α’ Αθήνας 

 

 




